

ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນາຖາວອນ

ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້

ແຜນການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ
(EMP)

ບົດສະຫຼຸບ

ໂຄງການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ (AF-SUPFSM)

ໜ່ວຍ ງານຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ AF-SUPFSM

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ

3 ຕຸລາ 2019

ແຜນການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ (EMP) ມີຈຸດປະສົງເພື່ອໃຫ້ຄຳແນະນຳແກ່ກົມປ່າໄມ້, ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້, ສປປ ລາວ, ພະນັກງານ ແລະ ໜ່ວຍງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃນການວາງແຜນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ທີ່ປຶກສາ, ພະນັກງານຂັ້ນແຂວງ, ເມືອງ ແລະ ຊຸມຊົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດກ່ຽວກັບວຽກງານການປົກປ້ອງ ສິ່ງແວດລ້ອມ. ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍົງແບບມີສ່ວນຮ່ວມ (SUPSFM, ທີ່ເອີ້ນ ກັນວ່າ "SUFORD Scaling Up" ຫຼື "SUFORD-SU"). EMP ຕົ້ນສະບັບໄດ້ກ່າວເຖິງຄວາມສ່ຽງດ້ານ ສິ່ງແວດລ້ອມແລະສະ ເໜີ ການຫຼຸດຜ່ອນທີ່ເໝາະສົມ. EMP ຕົ້ນສະບັບແມ່ນມາຈາກການ ປະເມີນຜົນກະທົບ ຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ (ESIA) ຂອງ SUPSFM, ເຊິ່ງສະໜອງຂໍ້ມູນລະອຽດກ່ຽວກັບໂຄງການ. ເອກະສານ ສະບັບນີ້ແມ່ນ EMP ສະບັບປັບປຸງສຳລັບການສະເໜີຂໍຽບປະມານເພີ່ມເຕີມ ສຳລັບ ໂຄງການ SUPSFM (AF-SUPSFM). ESIA ຂອງໂຄງການ SUPSFM ຈະຍັງຕ້ອງໄດ້ນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນໂຄງການ AF-SUPSFM ເນື່ອງຈາກລັກສະນະຂອງກິດຈະກຳ AF-SUPSFM ແລະ ພື້ນທີ່ຍັງບໍ່ປ່ຽນແປງ.

ເຊັ່ນດຽວກັບໂຄງການເກົ່າ, EMP ສະບັບປັບປຸງນີ້ໃຫ້ຄຳແນະນຳສະເພາະສຳ ລັບການກວດກາສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ ທີ່ຈຳເປັນເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ແຜນປະຕິບັດງານຊຸມຊົນ ແລະ ແຜນການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແມ່ນປະຕິບັດຕາມນະໂຍບາຍ ແລະ ກົດລະບຽບດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມຂອງທະນາຄານໂລກ ແລະ ສປປ ລາວ.

ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍົງມີສ່ວນຮ່ວມ (ທີ່ໃຊ້ຕົວຫຍໍ້ເປັນພາສາອັງກິດແມ່ນ SUPSFM) ໄດ້ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອເພື່ອສະໜັບສະໜູນ ຍຸດທະສາດປ່າໄມ້ແຫ່ງຊາດ 2020 (FS2020) ແລະ ເພື່ອຈະສືບຕໍ່ປົກປັກຮັກສາ, ພື້ນຟູປ່າເຮັດໃຫ້ຄວາມປົກຫຸ້ມປ່າໄມ້ເພີ່ມຂຶ້ນ, ຫຼຸດຜ່ອນການປ່ອຍອາຍກາກບອນປ່າໄມ້ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານຂອງ REDD+ ແຫ່ງຊາດ. ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ແບບຍືນຍົງມີສ່ວນຮ່ວມ ໄດ້ມີຜົນບັງຄັບໃຊ້ໃນນັບແຕ່ ວັນທີ 30 ສິງຫາ 2013 ແລະ ມີສິ້ນສຸດໂຄງການແມ່ນ ວັນທີ 30 ມີນາ 2020. ການເບີກຈ່າຍແມ່ນ 100% ໃນວັນທີ 1 ກັນຍາ 2019. ໄລຍະທຳອິດ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຂອງໂຄງການ 5 ປີ, ໄດ້ຮັບການເພີ່ມອີກ 1 ປີ (ໄດ້ຮັບອະນຸມັດ 25 ພຶດສະພາ 2018), ໄລຍະທີສອງ ເພີ່ມເວລາອີກ 7 ເດືອນ (ໄດ້ຮັບອະນຸມັດວັນທີ 21 ພຶດສະພາ 2019).

ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍົງມີສ່ວນຮ່ວມໄດ້ຊ່ວຍປັບປຸງການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນ ປ່າໄມ້ 41 ເຂດປ່າຜະລິດ ໃນ 51 ເຂດປ່າຜະລິດທົ່ວປະເທດ ຢູ່ 13 ແຂວງ, ລວມເນື້ອທີ່ທັງໝົດ 2,3 ລ້ານເຮັກຕາ ແລະ ມີ 1,066 ບ້ານ. ໂຄງການໄດ້ໃຫ້ທຶນສະໜັບສະໜູນໂດຍການສົ່ງເສີມໃຫ້ປະຊາຊົນມີສ່ວນຮ່ວມໃນ ການຄຸ້ມຄອງ ປ່າໄມ້ແບບຍືນຍົງ ແລະ ການພັດທະນາຊີວິດການເປັນຢູ່ຊາວບ້ານອ້ອມຂ້າງເຂດປ່າຜະລິດ. ໂຄງການຍັງໄດ້ປະກອບ ສ່ວນຊ່ວຍເຫຼືອເຂົ້າໃນການສ້າງສະພາບແວດລ້ອມ ອົງໃສ່ກົດລະບຽບ ໂດຍຜ່ານການສະໜັບສະໜູນ ການປັບປຸງ ນະໂຍບາຍ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງ, ການຢັ້ງຢືນມາດຕະຖານຂອງພາກສ່ວນທີ່ສາມ ທີ່ບໍ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ, ການສະໜັບ ສະໜູນ ດ້ານເຕັກນິກ ແລະ ເພີ່ມລະບົບການກວດສອບສາກົນ ເພື່ອໃຫ້ມີປະສິດທິພາບໃນການບັງຄັບ ໃຊ້ກົດໝາຍ ປ່າໄມ້ ຢູ່ 18 ແຂວງ.

ລັດຖະບານລາວໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ທະນາຄານໂລກເພີ່ມງົບປະມານເພື່ອຕິດຕາມໂຄງການ “ການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ແບບຍືນຍົງມີສ່ວນຮ່ວມໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ” ໃນໄລຍະເວລາ 16 ເດືອນ. ໃນໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານນີ້ຈະຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດແມ່ນ (a) ເສີມຂະຫຍາຍຂອບເຂດວຽກງານທີ່ມີຢູ່ຂອງໂຄງການ ແລະ (b) ແກ້ໄຂບັນຫາຂາດທຶນ ບໍ່ພຽງພໍ ຍ້ອນການສູນເສຍຈາກອັດຕາແລກປ່ຽນ. ໂດຍຈະສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 4 ອົງປະກອບທີ່ມີຢູ່ຂອງໂຄງການ, ໃນໄລຍະ

ເພີ່ມງົບປະມານນີ້ ຈະເຮັດໃຫ້ລັດຖະບານລາວ ສ ບປ ລາວ ສາມາດຮັກສາ ແລະ ເພີ່ມຄວາມສາມາດໃນການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມ, ການຍັງຢືນປ່າໄມ້, ການປູກພື້ນພູປ່າ ແລະ ການພັດທະນາ ຊີວິດການເປັນຢູ່. ຍັງຈະອະນຸຍາດໃຫ້ພາກສ່ວນເອກະຊົນເຂົ້າມາມີສ່ວນຮ່ວມໃນການລິເລີ່ມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳ ເຊັ່ນ: ລະບົບຄຸ້ມຄອງຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້, ການສ້າງແຜນລົງທຶນໃນເຂດພູມິທັດປ່າໄມ້ທີ່ທະນາຄານໂລກ ສະໜັບ ສະໜູນ, ເຮັດໃຫ້ສາມາດຕິດຕາມກວດກາການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກເອກະຊົນ ໃນຂະແໜງການໃຫ້ມີຄວາມຍືນຍົງ, ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການບັງຄັບໃຊ້ ກົດໝາຍປ່າໄມ້ໃຫ້ຫຼາຍພາກສ່ວນ ແລະ ນຳໃຊ້ຄວາມຮູ້ທີ່ມີຢູ່ ແລະ ຄວາມຮູ້ໃໝ່ ເຂົ້າໃນການລົງທຶນ ແລະ ນະໂຍບາຍ.

ການສະໜັບສະໜູນທຶນຂອງ ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມໄລຍະເພີ່ມ ງົບປະມານແມ່ນ "ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມໃນເຂດເປົ້າໝາຍຢູ່ໃນ ເຂດປ່າຜະລິດ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງພູມິທັດປ່າໄມ້ຢູ່ບັນດາແຂວງເປົ້າໝາຍ."

ອົງປະກອບໂຄງການ ມີ 4 ອົງປະກອບ ແຕ່ມີການດັດປັບເລັກນ້ອຍ.

ອົງປະກອບ1: ເສີມຂະຫຍາຍວຽກຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມໃນເຂດປ່າຜະລິດ.

ອົງປະກອບ2: ວຽກທົດລອງການຄຸ້ມຄອງພູມິປ່າໄມ້.

ອົງປະກອບ3: ເສີມສ້າງ, ເຜີຍແຜ່ ແລະ ບັງຄັບໃຊ້ ບັນດານິຕິກຳ.

ອົງປະກອບ4: ການຄຸ້ມຄອງໂຄງການ.

ທີ່ຕັ້ງຂອງໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມ ໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານຍັງດຳເນີນ ຄືເກົ່າກັບໂຄງການແມ່. ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມ ໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ ຈະສະໜອງການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ແລະ ສັງຄົມໃຫ້ບັນດາແຂວງທີ່ໂຄງການແມ່ກຳລັງດຳເນີນງານຢູ່ 13 ແຂວງຄື: ແຂວງບໍ່ແກ້ວ, ຫຼວງນ້ຳທາ, ອຸດົມໄຊ, ຊຽງຂວາງ, ໄຊຍະບູລີ, ວຽງຈັນ, ອັດຕະປື, ບໍລິຄຳໄຊ, ຄຳມ່ວນ, ສະຫວັນນະເຂດ, ຈຳປາສັກ, ສາລະວັນ ແລະ ເຊກອງ (ຕື່ມໃສ່ວຽກງານການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍ ກ່ຽວກັບສັດປ່າ ແລະ ປ່າໄມ້ ຢູ່ໃນ 18 ແຂວງ ໃນໄລຍະໂຄງການແມ່ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ) ແລະ ສືບຕໍ່ສະໜັບສະໜູນວິທີການຄຸ້ມຄອງພູມິ ທັດປ່າໄມ້ທີ່ກວມເອົາປ່າໄມ້ທີ່ລັດຄຸ້ມຄອງ (ປ່າຜະລິດ, ປ່າສະຫງວນ ແລະ ປ່າປ້ອງກັນ) ແລະ ປ່າໄມ້ບ້ານ ຢູ່ໃນການເລືອກ ເອົາ 13 ແຂວງ. ພື້ນທີ່ຂອງໂຄງການສ່ວນຫຼາຍເປັນທີ່ບ່ອນຢູ່ອາໄສຂອງກຸ່ມຊົນເຜົ່າເຊິ່ງໄດ້ກຳນົດ ຢູ່ນະໂຍບາຍ ຂອງທະນາຄານ (OP / BP 4.10) ກ່ຽວກັບກຸ່ມຊົນເຜົ່າ. ກຸ່ມຊົນເຜົ່າສ່ວນໃຫຍ່ແມ່ນຄອບຄົວທຸກຍາກ, ສະນັ້ນການດຳລົງຊີວິດແມ່ນອີງໃສ່ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ເຊິ່ງເປັນແຫຼ່ງທຳມາຫາກິນຫຼັກ ຂອງພວກ ເຂົາເຈົ້າ ເຮັດໃຫ້ມີຄວາມສ່ຽງໃນການຫັນປ່ຽນການນຳໃຊ້ ທີ່ດິນປ່າໄມ້ຢ່າງໄວວາ. ຕ້ອງມີການພິຈາລະນາ ແລະ ເອົາໃຈ ໃສ່ເປັນພິເສດເພື່ອຮັບປະກັນວ່າປະຊາຊົນຜູ້ທີ່ຖືກຜົນກະທົບຕໍ່ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງເຂົາເຈົ້າຈະບໍ່ຮ້າຍແຮງຂຶ້ນກ່ວາເກົ່າ ຍ້ອນຜົນຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງໂຄງການ.

ບໍ່ມີນະໂຍບາຍໃໝ່ ຢູ່ໃນໂຄງການ AF-SUPFSM ທຽບໃສ່ໂຄງການເກົ່າ SUPFSM. ໂຄງການ AF-SUPFSM ຈະສືບຕໍ່ເສີມສ້າງຜົນໄດ້ຮັບຂອງໂຄງການເກົ່າ ເຊິ່ງມີຈຸດປະສົງເພື່ອປັບປຸງຄວາມອາດສາມາດ ໃນການ ຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ໂດຍລວມ ແລະ ເພີ່ມການປົກຫຸ້ມຂອງປ່າໄມ້ໃນ ສປປ ລາວ. ມີຄວາມສ່ຽງທີ່ບາງກິດຈະກຳ ຂອງໂຄງການຍ່ອຍ ເຊັ່ນ: ທຶນການຊ່ວຍເຫຼືອ ຊີວິດການເປັນຢູ່ ອາດຈະກໍ່ໃຫ້ເກີດຜົນກະທົບທາງລົບຕໍ່ເລັກນ້ອຍໃນ ທ້ອງຖິ່ນ. ດັ່ງນັ້ນ ແຜນການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ ຈະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມນະໂຍບາຍການປົກປ້ອງ ຂອງທະນາຄານ

ໂລກ: ການປະເມີນສິ່ງແວດລ້ອມ (OP 4.01), ທີ່ຢູ່ອາໄສທຳມະຊາດ (OP 4.04), ຍຸດທະສາດປ່າໄມ້ (OP 4.36), ການຄຸ້ມຄອງສັດຕູພືດ (OP.4.09) ຊັບພະຍາກອນ ວັດທະນະທຳ ທາງກາຍະພາບ (OP 4.11). ແຜນການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມນີ້ໄດ້ເວົ້າເຖິງສະພາບແວດລ້ອມທີ່ເປັນໄປໄດ້ຂອງໂຄງການເທົ່ານັ້ນ.

ແຜນການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມສະບັບປັບປຸງ (EMP) ສະບັບປັບປຸງແນ່ໃສ່ໃຫ້ຂຶ້ນສູນກາງ, ແຂວງ ແລະ ເມືອງ, ທີ່ມາງານຂອງໂຄງການ AF-SUPFSM, ທີ່ປຶກສາ, ພະນັກງານຂັ້ນບ້ານ, ໜ່ວຍງານຂະແໜງການພາກສ່ວນ ເອກະຊົນ ແລະ ພາກລັດ ແລະ ສະມາຊິກຊຸມຊົນ ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດມີຄຳແນະນຳໃນການແກ້ໄຂບັນຫາ ການປົກປ້ອງສິ່ງແວດລ້ອມຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ.

ໃນຂະນະທີ່ ໂຄງການ AF-SUPFSM ກຳລັງດຳເນີນກິດຈະກຳ ຢູ່ໃນພື້ນທີ່ດຽວກັນຂອງໂຄງການເກົ່າ (SUFORD ແລະ SUPFSM), ຈະບໍ່ມີເພີ່ມເຕີມພື້ນຖານດ້ານຊີວະນາໆພັນ, ສຳລັບຢູ່ໃນໂຄງການເກົ່າ ຍັງຖືກຕ້ອງ ແລະ ບໍ່ມີການປ່ຽນແປງກ່ຽວກັບເນື້ອໃນໃຈຄວາມໃນພາກນີ້.

ການປະເມີນຜົນກະທົບສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ ໄດ້ກຳນົດຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ EMP ແນະນຳມາດຕະການຫຼຸດຜ່ອນທີ່ເໝາະສົມຢູ່ໃນ ໂຄງການເກົ່າ. ໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານທີ່ສະເໜີຈະຂະຫຍາຍ ກິດຈະກຳສ່ວນໃຫຍ່ ຂອງໂຄງການ SUPFSM. ໂຄງການ AF-SUPFSM ຈະສ້າງ ແລະ ຂະຫຍາຍໂຄງການ SUPFSM ແລະຈະສືບຕໍ່ ດຳ ເນີນຄວາມພະຍາຍາມ ໃນການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ທົດລອງໃນ 4 ແຂວງພາກເໜືອ. ໂຄງການດັ່ງກ່າວຍັງຈະສະໜັບສະໜູນການລົງທຶນໃນອະນາຄົດຂອງ ພາກເອກະຊົນ ໂດຍການປຶກສາຫາລື ກັບ ລັດ ຖະບານ ເພື່ອສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ ແລະ ສ້າງຄວາມ ເຂັ້ມແຂງນະໂຍບາຍໃໝ່ທີ່ເປັນ ຮູບປະຕິບັດງານ ສະພາບແວດ ລ້ອມ. ການປະເມີນວຽກງານປົກປ້ອງໄດ້ຖືກປະຕິບັດ ເພື່ອທົບທວນຄືນຜົນການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມຂອງໂຄງການ SUPFSM. ໂດຍລວມແລ້ວການກວດສອບບໍ່ໄດ້ພົບ ເຫັນບັນຫາທີ່ບໍ່ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍຫຼື ຜົນກະທົບດ້ານລົບ ທີ່ສຳຄັນຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ. ໃນຮູບແບບຂອງSUFORD ການຕັດໄມ້ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງຜົນກະທົບ ຈະບໍ່ກໍ່ໃຫ້ ເກີດຜົນ ກະທົບໄລຍະຍາວ ຫຼື ຈະບໍ່ສາມາດປ່ຽນແປງຕໍ່ກັບ ສັດປ່າ, ຊີວະນາໆພັນ ແລະ ຄວາມຍືນຍົງ ຂອງປ່າໄມ້ໃນເຂດ PFAs, ແຕ່ຍ້ອນວ່າ PMO 13 ການຫ້າມການຕັດໄມ້ໃນ ເຂດ PFAs ຍັງມີຜົນບັງຄັບໃຊ້, ສະນັ້ນຈະບໍ່ມີຜົນກະທົບຈາກການຕັດໄມ້. ການທົບທວນຍັງໄດ້ຢືນຢັນອີກວ່າ ກິດຈະກຳ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການຕັດໄມ້ ຈະບໍ່ໄດ້ ຮັບການສະໜັບສະໜູນ ດ້ານທຶນຮອນຢູ່ໃນໂຄງການ AF-SUPFSM. ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ, ໂຄງການຈະ ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສິ່ງປະກອບຂອງໂຄງການເກົ່າ.

ໂຄງການ AF-SUPFSM ຈະສືບຕໍ່ແກ້ໄຂບັນຫາ ສິ່ງທີ່ທ້າທາຍໃນການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ ເຊິ່ງມີດັ່ງລຸ່ມນີ້:

ການໃຊ້ຢາປາບສັດຕູພືດ ແລະ ປຸຍ: ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນການນຳໃຊ້ ແລະ ການເອື້ອຍອີງໃສ່ການ ຄວບຄຸມ ທີ່ບໍ່ແມ່ນຊີວະວິທະຍາຂອງສັດຕູພືດ. ເຊັ່ນດຽວກັບ ໂຄງການ SUPFSM, ໃນໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ ຈະສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມ SUPFSM ເພື່ອຫລີກລ້ຽງ ແລະ ຄຸ້ມຄອງການນຳໃຊ້ຢາປາບສັດຕູພືດ. ນະໂຍບາຍ ແລະ ການປະຕິຮູບດ້ານກົດໝາຍ ໃນໄລຍະໃກ້ໆມານີ້ໄດ້ສ້າງກອບກົດໝາຍສະບັບປັບປຸງເຊິ່ງ ໂຄງການ AF-SUPFSM ຈະວາງແນວທາງ.

ຊັບພະຍາກອນ ວັດທະນະທຳ ກາຍະພາບ: ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອປົກປັກຮັກສາຊັບພະຍາກອນ ໂດຍທຳມະ ຊາດ (PCR) ແລະ ຫລີກລ້ຽງການທຳລາຍຫຼືຄວາມເສຍຫາຍຂອງມັນ. PCR ປະກອບມີສະຖານທີ່ ທີ່ມີຄຸນຄ່າ ທາງທຳມະຊາດ, ປະຫວັດສາດ ຫລື ວັດທະນະທຳສູງ. ໂຄງການຈະພັດທະນາຂັ້ນຕອນຕ່າງໆເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຜົນ

ກະທົບຕໍ່ PCR ຈາກທຸກໆກິດຈະກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບໂຄງການ ແລະ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າຈຸດປະສົງໄດ້ລະບຸໄວ້ PCR ໄດ້ຖືກບັນທຶກ, ມີຢູ່ໃນເອກະສານ ແລະ ບົດລາຍງານທີ່ຖືກຕ້ອງໃຫ້ອົງການ.

ການຄ້າສັດປ່າຜິດກົດໝາຍ: ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນໂອກາດໃນການຄ້າສັດປ່າຜິດກົດໝາຍ ພາຍໃນ ເຂດໂຄງການຂອງ AF-SUPFSM. ໂຄງການຈະກວດກາການເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ການຄ້າຂາຍສັດປ່າ ແລະ ການນຳ ໃຊ້ ແລະ ລາຍງານຂໍ້ມູນໃຫ້ ກົມກວດກາປ່າໄມ້, ກິດຈະກຳຕ່າງໆຈະສຸມໃສ່ພື້ນທີ່ທີ່ມີຄວາມສຳຄັນ ສຳລັບ ການອະນຸ ລັກສັດປ່າໂດຍທົ່ວໄປແມ່ນເຂດປ່າສະຫງວນແຫ່ງຊາດ.

ການຕັດໄມ້ຜິດກົດໝາຍ: ໃນຄວາມເປັນຈິງການປົກຫຸ້ມຂອງປ່າໄມ້ ໃນເຂດປ່າຜະລິດ ມີຄວາມຍືນຍົງ ໃນຫຼາຍເຂດທີ່ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ການປົກປັກຮັກສາປ່າໄມ້ມີປະສິດທິຜົນ ຫຼາຍຂຶ້ນຢູ່ໃນເຂດປ່າຜະລິດ ຫຼາຍກ່ວາ ເຂດອື່ນ ແລະ ກິນໄກຂອງໂຄງການໃນປະຈຸບັນແມ່ນມີປະສິດທິຜົນ. ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມສ່ຽງທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງກັບການຕັດໄມ້ທີ່ຜິດກົດໝາຍໃນບັນດາເຂດປ່າຜະລິດ. ໂຄງການຈະກວດກາການຕັດໄມ້ຜິດກົດໝາຍ ໂດຍ ການນຳໃຊ້ເຄື່ອງມືການສຶກສາທາງໄກ (RS) ແລະ ລາຍງານຜົນໄດ້ຮັບໃຫ້ ກົມກວດກາປ່າໄມ້.

ການໃຫ້ສຳປະທານ: ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມເປັນໄປໄດ້ ແລະ ຜົນສະທ້ອນຂອງການໃຫ້ ສຳປະທານທີ່ບໍ່ສອດຄ່ອງກັບຜົນກະທົບຕໍ່ກິດຈະກຳຂອງໂຄງການ. ໂຄງການຈະສຸມໃສ່ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ດ້ານ ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຕິດຕາມການວາງແຜນລົງທຶນໃນປູກຕົ້ນໄມ້ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນຄວາມຍືນຍົງທາງສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ. ຂັ້ນຕອນລະອຽດແມ່ນກຳລັງປັບປຸງໂດຍ GOL ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍປ່າໄມ້ 2019 ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທີ່ດິນ 2019.

ການຄວບຄຸມໄຟປ່າ: ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນເຫດການໄຟໄໝ້ປ່າພາຍໃນປ່າປະສົມພັດໃບ ແລະ ປ່າໂຄກພັດໃບ. ໂຄງການຈະເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການປະຕິບັດທີ່ປະສົບຜົນສຳເລັດ ແລະ ສ້າງແຜນການຄວບຄຸມ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງໄຟໄໝ້ສຸກເສີນໃນລະດັບເມືອງໂດຍຮ່ວມມືກັບ ປ່າໄມ້ເມືອງ ແລະ ບັນດາບ້ານທີ່ມີຄວາມສ່ຽງສູງ ໃນພື້ນທີ່.

ການເຮັດໄຮ່ເລື່ອນລອຍ: ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອຈຳກັດການຂະຫຍາຍການເຮັດໄຮ່ເລື່ອນລອຍ. ພ້ອມດຽວກັນ ນັ້ນ, ພື້ນທີ່ທີ່ພຽງພໍ ແລະ ຊັບພະຍາກອນທີ່ດິນ ທີ່ເໝາະສົມຈະໃຫ້ຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນເພື່ອຮັກສາຄວາມໝັ້ນຄົງທາງ ດ້ານສະບຽງອາຫານ. ໂຄງການຈະການວາງແຜນນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງເລືອກອື່ນ ເພື່ອພັດທະນາ ຊີວິດການເປັນຢູ່.

ສຸຂະພາບແລະຄວາມປອດໄພ: ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນການເກີດອຸບັດຕິເຫດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບວຽກໃນ ການດຳເນີນງານການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ໂດຍປະຕິບັດຂັ້ນຕອນສຸຂະພາບ ແລະ ຄວາມປອດໄພທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ໂຄງການ ຕ້ອງປະຕິບັດຄວາມປອດໄພຂອງແຮງງານ ສຳລັບຊາວບ້ານທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກິດຈະກຳ, ຮັກສາສຸຂະພາບ ແລະ ຄວາມປອດ ໄພລວມເອົາຂໍ້ກຳນົດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການຂົນສົ່ງຄົນງານ ລະຫວ່າງ ທີ່ຢູ່ອາໄສ ແລະ ສະຖານທີ່ເຮັດວຽກ ຂອງພວກເຂົາ ແລະ ເກັບຮັກສາບັນທຶກອຸບັດຕິເຫດ.

ຜູ້ຈັດການໂຄງການຂັ້ນສູນກາງ (NPM) ມີໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຕິດຕາມວຽກງານ ການປົກປ້ອງໂດຍລວມລະດັບແຫ່ງຊາດ. ຫົວໜ້າໂຄງການຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຜູ້ຈັດການໂຄງການຂັ້ນເມືອງຈະເປັນ ຜູ້ຮັບຜິດຊອບວຽກງານ ປົກປ້ອງຄຸ້ມຄອງຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຂັ້ນເມືອງ. ພະນັກງານໂຄງການຈະໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດເພື່ອຕິດຕາມສະຖານະການ. ໂຄງການຈະຮັກສາຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ GIS ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທຸກໆເຫດການ ດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມຄວນໄດ້ຮັບການລາຍງານ ໂດຍໄວເທົ່າທີ່ຈະເປັນໄປໄດ້ທີ່ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ກັບຜູ້ທີ່

ຖືກແຕ່ງຕັ້ງ ແລະ ຄະນະກຳມະການຮ້ອງທຸກຂັ້ນບ້ານ. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ EMP ຈະຖືກກວດສອບ ແລະ ຊີ້ໃຫ້ເຫັນຢູ່ໃນບົດລາຍງານການກວດສອບ ແລະ ຂໍ້ສະເໜີແນະຈະໄດ້ນຳສະເໜີຕໍ່ ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ກົມປ່າໄມ້ ຢູ່ໃນບົດລາຍງານປະຈຳປີ. ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທີ່ຖືກຕ້ອງຈະລວມເຂົ້າໃນ ແຜນການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ກອບການສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນຕາມຄວາມຕ້ອງການ.